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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen eszközökkel akarja rávenni a magyarországi 
külföldi cementgyárakat, hogy eladják a vállalkozásaikat a magyar államnak vagy magyar 
cégeknek, azaz a NER embereinek? A maffiatörténetekből ismert „visszautasíthatatlan 
ajánlatot” akarnak tenni, vagy esetleg a szokásos állami vegzálást választják?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A vg.hu portálon megjelent „Lázár János hadat üzent a külföldi építőipari cégeknek: „jobban teszik,
ha eladják a magyar gyáraikat"„ című cikkben arról írnak, hogy „Ön kemény üzenetet küldött a
magyarországi külföldi építőipari cégeknek, mely szerint lejárt az ideje a francia és német építőipari
megszállásnak.”:

„A magyarországi külföldi cementgyárak jobban teszik, ha eladják a vállalkozásaikat a magyar
államnak  vagy  magyar  cégeknek  –  erről  is  beszélt  Lázár  János  csütörtök  reggel  egy
sajtótájékoztatón. Ezt eredetileg a ma megrendezett  Országos Építőipari Konferencia apropóján
hívták össze.

Az építési és közlekedési miniszter kitért a frissen elfogadott és hatályba lépett állami beruházási
kerettörvényre és a már a parlament előtt lévő építészeti jogszabálytervezetre is. A sajtótájékoztatón
részt vett Koji László, az Építési Vállalkozók Országos Szakszövetségének (ÉVOSZ) elnöke. Ő arra
hívta fel a figyelmet, hogy igényes megrendelő nélkül nincs igényes építőipar. Mivel a legnagyobb
megrendelő a magyar állam, azt várják és remélik, hogy minőségi, igényes megrendelőként jelenik
meg a közbeszerzési piacon.

(…)

Lázár  János  egy  ponton  kijelentette,  hogy  vissza  kell  foglalni  a  magyar  építőipari  piacot,  a
Nyugatnak pedig tudomásul kell vennie, hogy Magyarország gazdagabb és erősebb akar lenni. Úgy
fogalmazott, hogy lejárt az ideje annak, hogy a magyarok alárendelt partnerek, és hogy a német és



francia cégek megszállják a hazai építőipart.

Kár kilincselni politikusoknál, üzletembereknél, a legegyszerűbb, ha értékesítik a vállalkozásaikat a
magyar  államnak,  magyar  vállalkozóknak,  és  leteszik  a  lantot  –  üzent  keményen  a  külföldi
építőipari  érdekeltségeknek.  Később  konkrétan  nevesítette  a  nemzetközi  cementgyártókat.
Rámutatott, hogy az új paksi atomblokk építési szakaszba lépett. Elképesztő mennyiségű betonra
lesz szükség, ennek az egyik alapanyaga pedig a cement. Az mondta, nem tartható az a helyzet,
hogy nincs magyar tulajdonban cementgyár.  Ekkor jelentette  ki,  hogy a magyarországi külföldi
cementgyárak jobban teszik, ha eladják az itthoni vállalkozásaikat, mert az elképzelhetetlen, hogy a
tízmilliárd eurós paksi építkezésből ne részesedjen a magyar építőipar.”

 

Kérdezem Önt:

Milyen  eszközökkel  akarja  rávenni  a  magyarországi  külföldi  cementgyárakat,  hogy  eladják  a
vállalkozásaikat  a  magyar  államnak  vagy  magyar  cégeknek,  azaz  a  NER  embereinek?  A
maffiatörténetekből ismert „visszautasíthatatlan ajánlatot” akarnak tenni, vagy esetleg a szokásos
állami vegzálást választják?
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